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Hanga: Presiunile inflationiste si dobânzile real negative vor pune presiune pe

detinatorii de capital

Presiunile inflationiste si dobânzile real negative vor pune presiune pe detinatorii de capital sa gaseasca

utilizare pentru capitalurile pe care le detin si de aceea investitiile, inclusiv în companii listate la bursa, vor

ramâne într-o zona constructiva, a afirmat, marti, presedintele Bursei de Valori Bucuresti, Radu Hanga.

 

"Uitându-ma la estimarile analistilor, sigur majoritatea asteapta sa vada cresteri ale dobânzilor, si mesajele bancilor

centrale vin în directia aceasta, însa cred ca suntem într-o probabilitate destul de redusa sa vedem dobânzile

trecând în zona real pozitiva. Aceasta înseamna ca în continuare presiunile inflationiste si dobânzile real negative

vor pune presiune pe detinatorii de capital sa gaseasca utilizare pentru capitalurile pe care le detin si de aceea

investitiile, inclusiv investitiile în companii listate la bursa, o sa ramâna într-o zona constructiva, as spune eu.

Deci, as zice ca desi contextul este dificil, sigur ca da, e dificil sa fim foarte pozitivi în conditiile în care avem un

conflict la granita noastra, exista si elemente care ne fac sa fim constructivi. Pe de alta parte, daca ar fi sa ne uitam

din nou la ce se întâmpla la nivel global, vedem o lume care pare a fi tot mai fragmentata. Pare ca procesul de

globalizare a luat o pauza. Pare ca începem sa ne uitam, nu doar noi, la nivel global, toate tarile încep sa se uite

spre interior, încep sa se uite spre ceea ce pot sa construiasca fiecare dintre ele acasa. Şi cred ca aici e locul în care

suntem împreuna cu sectorul bancar la masa, împreuna cu sectorul de tehnologie. Uitându-ma la banci, cred ca aici

este momentul în care putem sa construim lucrurile împreuna", a declarat Radu Hanga, la Financial Forum 2022,

organizat de The Diplomat.

 

În opinia sa, BVB se afla într-o directie buna, în 2021 având avut loc 23 de listari, atât pe piata principala, cât si pe

piata Aero. Anul acesta au fost listate sase companii pe piata Aero, iar doua listari sunt programate în urmatoarea

saptamâna.

 

"Eu cred ca într-un fel se contrabalanseaza cei doi factori. Adica, cu siguranta upgradarea, promovarea României

la statutul de piata emergenta de catre FTSE Russell ne-a ajutat din punct de vedere vizibilitate. Pe de alta parte, cu

siguranta contextul pe care îl vedem în ultimele luni este unul care a contrabalansat efectul pozitiv al upgradarii

noastre. Deci, per total, nu cred ca ne asteptam si nu cred ca vedem în momentul acesta impact extrem de pozitiv

din punct de vedere al fluxurilor de capital venite din afara", a afirmat Hanga.

 

Presedintele BVB a mentionat ca este pozitiv accesul investitorilor locali la piata, raportarile Fondului de

Compensare al Investitorilor aratând ca numarul acestora era de 80.000 la sfârsitul anului trecut, fata de 50.000 în

urma cu un an si jumatate. Pe parcursul anului trecut, au avut loc 1 milion de tranzactii.

 

De asemenea, Sebastian-Ioan Burduja, ministru al Cercetarii, Inovarii si Digitalizarii, a vorbit despre proiectul de

stimulare a pietei de capital, precizând ca a trecut de Camera Deputatilor, camera decizionala, si a mers la

promulgare.

 

"Am plecat cu acest ideal din Statele Unite, sa discutam la micul dejun, la prânz si la cina despre evolutiile

bursiere, în familie, si daca acolo se poate ca peste jumatate dintre americani sa investeasca pe piata de capital cred

ca si la noi se poate mult mai bine, cel putin daca ne uitam la exemple din regiune, cum este Polonia sau alte state

care au reusit sa exploateze acest instrument de piata libera, de dezvoltare a unei economii capitaliste", este de

parere Burduja. 
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